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Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr. Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésrő l szóló 2012 . év i
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani dr .
Simicskó István honvédelmi miniszterhe z

„A korábbi ígéretekkel szemben miért átláthatatlan eljárásban, versenyeztetés nélkü l
tervezik szállítórepülőgépek beszerzését? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr !

Kósa Lajos elnök úr a Honvédelmi és rendészeti bizottság november 29-ei ülését követ ő
sajtótájékoztatón arról számolt be a sajtó képvisel őinek, hogy a bizottság mentesítést adott a
védelmi és biztonsági célú beszerzésekről szóló törvény alkalmazása alól annak érdekében ,
hogy a magyar honvédség repül őgép-szállítási kapacitást tudjon vásárolni, ugyanis á
feladataikat régi Antonov gépekkel látják el, melyek szolgálati ideje lejárt .

Elnök úr bejelentése igen meglepő annak fényében, hogy dr. Hende Csaba honvédelmi
miniszter 2013 . május 22-én a Honvédelmi Minisztériumban egyeztetést folytatott a z
országgyűlési frakciók képviselőivel, ahol egyetértés volt a tervezett katonai szállítógépek é s
helikopterek beszerzésének módjáról és ütemtervérő l . Az akkor elhangzottaknak megfelelően
2013 május végén közzétették a három darab szállító repülőgép beszerzéséről szóló ajánlati
felhívást. Utóbb azonban a Honvédelmi Minisztérium a közbeszerzési eljárást
eredménytelennek nyilvánította . 2013 szeptemberében Hende miniszter úr egy kérdésre adot t
írásbeli válaszában úgy nyilatkozott, hogy a tervezett beszerzés tekintetében tartalmi változá s
nem történt, csupán annak 2014 . második félévére történő átütemezésérő l döntött a Kormány .

Az ötpárti egyeztetésen elhangzott és a kés őbbi kormányzati nyilatkozatokban meger ősített
kormányzati ígéretekkel szemben Kósa Lajos elnök úr nyilatkozata arra utal, hogy a Kormán y
nem transzparens módon, pályáztatás útján akar szállítórepül őket beszerezni . Eszerint nemhogy
közbeszerzési eljárást nem folytatnak le, de még a katonai eszközök beszerzésére vonatkozó



törvény alkalmazása alól is felmentést kértek . Azaz teljesen átláthatatlan módon akarna k
repülőgépeket beszerezni .

Kérdezem Miniszter Urat, miért szegi meg a Kormány a tender kiírására vonatkozó többszö r
megerősített ígéretét? Milyen eljárással tervezetik beszerezni a repül őgépeket? Biztosítják-e ,
ha igen, miként a lehetséges szállítók közötti versenyt, és a beszerzés átláthatóságát ?

Továbbá sajtóban olyan információk is napvilágot láttak, hogy nemcsak katonai, hanem a
katonai beszerzés keretében, annak leple alatt kormányzati repül ők megvásárlását is tervezik.
Kérdezem Miniszter Urat, igazak-e ezek az értesülések és Honvédelmi és a rendészeti bizottsá g
Kósa Lajos elnök úr által ismertetett döntését kihasználva valóban tervezik kormányzat i
repülők beszerzését is ?

Budapest, 2016 . december 13 .

Demeter Márta
országgyűlési képviselő
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